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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 19 stycznia 2021 r. w Urzędzie Miejskim                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1300, a zakończono o godz. 1430 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   

i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 
1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 
2) Rekowski Eugeniusz, 

3) Januszewski Bogdan. 
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr – Skarbnik  
4) Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim 
5) Szczepańska Natalia - Inspektor 

6) Krajewska Daria - Inspektor 
 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej Eugeniusz Stryszyk. Następnie przedstawił 
porządek posiedzenia. 

 
Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w budżecie na rok 2021.  

2. Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński do 2030 roku. 
3. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                   

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023. 

4. Przyjęcie projektu zmian Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński oraz 

przekazanie organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 
5. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień 

Krajeński na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 
potrzebami ruchu. 

6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                    

w Kamieniu Krajeńskim za 2020 rok. 
7. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2021 rok.  

8. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2021 rok. 
9. Pozostałe projekty uchwał.  
      

 II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

III. Zapytania i wolne wnioski.      
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Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 
Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Zmiany w budżecie na rok 2021.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 
Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że jak środki są zdejmowane                     

z danego paragrafu to brakuje informacji, gdzie te środki zostają 
przeniesione.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że z zapisów jasno wynika, ale jak jest 
taka potrzeba może rozszerzyć informację przy zmianach w budżecie. 

 
Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że jeżeli będzie taka możliwość to 
można przekazywać dodatkową informację. Jeżeli byłyby w tym zakresie 

problemy to nie będzie takiej potrzeby, ponieważ zawsze można o wszystko 
dopytać.     

 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień przystąpiono 
do głosowania.  

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Ad.I.2. Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński do 2030 

roku. 
   

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Natalia Szczepańska. 

Poinformowała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 6a ustawy o samorządzie 
gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy przyjmowanie 

programów rozwoju (strategii rozwoju), opracowanych w trybie określonym      
w przepisach o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. Strategię rozwoju 
(program rozwoju) opracowaną przez wójta (burmistrza, prezydenta miasta) 

przyjmuje rada gminy w drodze uchwały. Strategia jest jednym                              
z podstawowych instrumentów zarządzania i stanowi podstawę do 
prowadzenia przez władze samorządowe długookresowej polityki rozwoju 

gminy. 
 

Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że w strategii przedstawionych  
jest wiele haseł, ale brakuje rozwinięcia danego tematu.  

 

Inspektor Natalia Szczepańska poinformowała, że na bieżąco będzie 
wszystko monitorowane. Zaznaczyła, że raporty o stanie Gminy są 
dokumentami, w których bardziej szczegółowo opisane są etapy 

poszczególnych realizacji oraz to co już udało się dopiąć. 
 



3 

 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk stwierdził, że strategia 

opiera się na ogólnym zarysie planowanych realizacji. Zaznaczył, że zawsze 
będzie możliwość aktualizacji strategii na bieżąco wraz z pojawiającymi się 

perspektywami na następne lata.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Ad.I.3. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023. 

 
Przedstawienia tematu dokonał Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz 

Krawczyk. Poinformował, że Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023 opracowany 

został na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku                       
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków.  

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu 
Krajeńskim Sp. z o.o. opracował Wieloletni plan rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021 – 2023               

i przedłożył plan Burmistrzowi. Przedmiotowy plan jest zgodny z kierunkami 
rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy oraz z ustaleniami miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

Radny Eugeniusz Rekowski zapytał ile lat ma instalacja wodna                             
w miejscowości Radzim. 
 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk stwierdził, że mogły to być lata 70-
80. Oznajmił, że nie posiada szczegółowych danych na temat daty założenia 

tej instalacji, ponieważ funkcjonowały one na potrzeby Państwowych 
Gospodarstw Rolnych, a w latach kolejnych zostały przejęte przez Gminę. 
 

Radny Eugeniusz Rekowski podkreślił, że modernizacje powinny być 
realizowane zgodnie z kolejnością, zaczynając od instalacji wodnych, które są 

najstarsze. 
 
Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk w odpowiedzi zakomunikował, że 

zapoczątkowuje takie rozwiązanie. Zaznaczył, że przy kolejności realizacji 
inwestycji należy brać pod uwagę także problem rur azbestowych oraz 
awaryjności instalacji wodnych. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odniósł się do tematu rur azbestowych                       

i zaznaczył, że w Radzimiu, Dużej Cerkwicy oraz Małej Cerkwicy nadal są 
one zamontowane.  
 

Radny Eugeniusz Rekowski podkreślił, że Dąbrówka również posiada 
instalację składającą się z rur azbestowych. Stwierdził że nowa instalacja jest 
założona tylko w miejscach, w których miały miejsce awarie, lecz są to 

krótkie odcinki. 
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Burmistrz Wojciech Głomski zapytał o modernizację instalacji wodnej na 

osiedlu w miejscowości Dąbrówka. 
 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk zaznaczył, że problem w Dąbrówce 
został rozwiązany w ramach inwestycji 2017-2019. Wyjaśnił, że tylko dwóch 
zamierzonych zadań na te lata nie udało się wykonać, a realizacja tych 

przedsięwzięć zaplanowana jest na rok 2021. Przedstawił również, że zadania 
te dotyczą zbiornika retencyjnego na stacji odwadniania wody w Kamieniu 

Krajeńskim oraz modernizacji na ul. Dworcowej. Zaznaczył, że w związku                 
z polepszeniem usług po dokonanej modernizacji instalacji mogą pojawić się 
skutki związane ze wzrostem opłaty dla części mieszkańców.  

 
Radny Eugeniusz Rekowski podkreślił, że zaplanowane przedsięwzięcia 
związane z remontem instalacji są kosztowne i nie powinny one obciążać 

mieszkańców. 
 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk zaznaczył, że planowana 
modernizacja jest konieczna, ponieważ występuje obawa, że obecne 
instalacje wodne na przełomie lat mogą przestać  funkcjonować. 

 
Radny Eugeniusz Rekowski zapytał czy mamy jakikolwiek wpływ na 

wysokość stawki za wodę.  
 
Odpowiedzi udzielił Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk informując, że 

na wniosek  Spółki ZGKiM, organ regulacyjny dokonuje oceny zgodności 
stawek z odpowiednimi rozporządzeniami i wydaje odpowiednią decyzję. 
 

Radny Bogdan Januszewski wyraził swoje niezadowolenie, że Rada Miejska 
nie ma realnego wpływu na wysokość stawki za wodę. 

 
Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk stwierdził, że Rada Miejska nie 
zatwierdza wysokości stawek za wodę, lecz Burmistrz jest stroną                     

w postępowaniu dotyczącym zatwierdzanie taryf za wodę.  
  

Radny Bogdan Januszewski odniósł się także do zaplanowanej inwestycji                
w Radzimiu. Stwierdził, że to już jest najwyższy czas, aby przeprowadzić tam 
modernizację instalacji wodnej i nie powinno być to odkładane na lata 

kolejne. 
Zapytał również o odcinek (2200m) sieci kanalizacyjnej łączącej 

miejscowości Duża Cerkwica i Dąbrówkę. 

 
Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk stwierdził, że sieć kanalizacji 

sanitarnej łącząca Duża Cerkwicę z Dąbrówką jest bardzo awaryjna,                    
a zastosowane rury ulegają szybkiemu uszkodzeniu. 
 

Radny Bogdan Januszewski nawiązał do programu wsparcia rządowego dla 
miejscowości dawnych Państwowych Gospodarstw Rolnych. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski udzielił odpowiedzi, że wniosek                          
o dofinansowanie dla wsi popegeerowskich złożony został przez sołtysów                   

z Obkasu, Radzimia oraz Dąbrówki.  
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Radny Bogdan Januszewski zapytał czy z racji rządowego wsparcia dla 

dawnych terenów PGR można ubiegać się o dofinansowanie na oczyszczalnię 
ścieków w miejscowości Zamarte. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski wyjaśnił, że miejscowość Zamarte nie należy do 
terenów dawnych PGR. 

 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 
Ad.I.4. Przyjęcie projektu zmian Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński oraz 
przekazanie organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 
 

Przedstawienia tematu dokonał Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz 
Krawczyk. Poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Kamieniu Krajeńskim Sp. z o.o. przedłożył w dniu 14.12.2020 r. projekt 
zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Kamień Krajeński. Zgodnie z art. 19 ust. 1 rada gminy przekazuje 

projekt zmian ww. regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 
w tym przypadku Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

w Gdańsku Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie oraz 
zawiadamia o tym, przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne. Obowiązek 
wprowadzenia zamian w Regulaminie wynika z art. 35 ust. 2 ustawy z dnia 

13 lutego 2020 r. o zmianie ustawy - Prawo budowlane oraz niektórych 
innych ustaw, który stanowi, że w terminie 12 miesięcy od dnia wejścia 
w życie niniejszej ustawy rady gmin dostosują treść regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązujących na obszarze ich 
właściwości do przepisów ustawy zmienianej w art. 7 w brzmieniu nadanym 

niniejszą ustawą. 
Projektowana zmiana  polega na przyjęciu nowego brzmienia Rozdziału 

5 dotyczącego warunków przyłączenia do sieci, Rozdziału 6 dotyczącego 

warunków technicznych określających możliwość dostępu do usług 
wodociągowo-kanalizacyjnych oraz Rozdziału 7 dotyczącego sposobu 

dokonywania przez przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne odbioru 
wykonanego przyłącza, obowiązującego Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kamień Krajeński uchwalonego 

uchwałą nr VII/53/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
25 kwietnia 2019 r. 

 
Brak dyskusji.  
 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.  
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Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień 
Krajeński na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. 
 

Przedstawienia tematu dokonała Inspektor Daria Krajewska. 

Poinformowała, że art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 
publicznych, stanowi, że Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest 
jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1 m2 
pasa drogowego. 

Stawki opłaty, za zajęcie powierzchni pasa drogowego oraz ustawienie 
w pasie drogowym obiektu budowlanego albo reklamy, nie mogą przekroczyć 
10 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty za 

ustawienie urządzeń w pasie drogowym, nie może przekroczyć 200 zł, z tym 
że w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 

stawki opłaty, za zajęcie powierzchni pasa drogowego oraz ustawienie 
w pasie drogowym obiektu budowlanego albo reklamy, nie mogą przekroczyć 
0,20 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty za 

ustawienie urządzeń w pasie drogowym, nie może przekroczyć 20 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał o wysokość 
stawek.   

 

Inspektor Daria Krajewska odpowiedziała, co następuje:   
- Umieszczenie w pasie drogowym urządzeń, za 1 m2, stawka roczna,                    
z wyłączeniem obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej: 

 infrastruktura wodno - kanalizacyjna - 0,10 zł, 
 na drogowym obiekcie inżynierskim - 100,00 zł, 

 pozostała infrastruktura - 15,00 zł; 
- Umieszczenie w pasie drogowym urządzeń, za 1 m2, stawka roczna, dot. 
obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej - 10,00 zł. 

 
Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał także kto musi 

wnosić opłatę za zajęcie pasa drogowego. 
 
Inspektor Daria Krajewska poinformowała, że opłata za zajęcie pasa 

drogowego skierowana jest przede wszystkim do firm dostarczających gaz, 
wodę bądź światłowód z racji prowadzonych prac remontowych. 

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 
Ad.I.6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                         
w Kamieniu Krajeńskim za 2020 rok. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 
komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 
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Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 

sprawozdania z ich działalności. 
 

Następnie Przewodniczący komisji przedstawił sprawozdanie                        
z działalności za 2020 rok.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.  
 
Ad.I.7. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2021 rok.  
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 
komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 
Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 

Miejskiej rocznego planu pracy. 
 
Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2021 rok.   

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.  
 
Ad.I.8. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2021 rok. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak informując, że zgodnie z § 15 ust.                     

1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje zwyczajne zgodnie                 
z planem pracy Rady ustalanym na dany rok kalendarzowy. Zakres zadań 

ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem Kamienia Krajeńskiego. 
 
Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 

oraz terminami sesji.  
 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.  

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
Brak.  
 

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał o piasek potrzebny na 
okres zimowy oraz z jakich funduszy pokrywany jest jego zakup.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że można zgłaszać  
zapotrzebowanie na piasek, który zostanie dostarczony, a koszty zakupu 
piasku pokrywane są z  funduszu sołeckiego. 
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Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk stwierdził, że sołtysom należy 

się dodatkowe wynagrodzenie za wykonywanie prac związanych                          
z rozsypywaniem piasku oraz soli na drogach wiejskich. 

 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Kamień Krajeński, dnia 19 stycznia 2021 r.  

  
Przewodniczący Komisji                                                                   
/-/ Eugeniusz Stryszyk 


